
 
 

 

 

Resumé af Fodboldnetværksmøde tirsdag 4. marts 2025 
på rådhuset i Viborg for fodboldklubberne i Viborg Kommune 

 
Følgende 20 klubber deltog: Alhedens, IF, Bjerringbro IF, Borup IF, BT/SVIF,  

Foulum IF, Hersom/Bjerregrav IF, Houlkær IK, IF Trojka, Løgstrup G&IF,  

Mammen IF, Mønsted IF, NUGF Viborg, Rødkærsbro IF, Skals FF, Sparkær IF,  

Stoholm IF, Team Nørreå, Team Viborg, Viborg FF, Viborg Sdrm. IK  

 

1. Velkomst  

Velkomst ved Jørgen Rasmussen fra DBU Jylland Region 2.  

 

2. Drift af baner v/Park og Vej 

Kort orientering for den kommende sæson V/ Nick Madsen. 

 

2024: I 2024 gav, vertikalskæring, verti-drain og topdressing med sand gode  

resultater. Banerne blev lidt trætte sidst på sæsonen, derfor valgte de at tage  

jordbundsanalyser.  

 

Klargøring: Opstart ca. midt i marts med overkørsel af slæbenet. 

 

Gødning: Køres ud ad 2 omgange første gang midt/slut marts, anden gang i august. 

 

Græsklipning: Opstart midt april til midt oktober alt efter vejret. 

 

Vertikalskæring: Er en teknik, der involverer at skære ind i græsset for at fjerne dødt materiale 

og forbedre luftcirkulationen. 

Opstart maj måned. Alt efter vejret kan de blive nødt til at dele det op i 2.  

 

Verti-drain: Opstart efter sommeren. Er en proces, hvor små huller bliver lavet i jorden for at 

forbedre dræning og reducere komprimering. I 2024 blev dette også udført på udvalgte baner 

med gode resultater. Vi fortsætter med det i 2025. 

 

Kalk: I sommerpausen. Et nyt tiltag i 2025 vil være udbringning af kalk, baseret på 

jordbundsanalyser taget i efteråret.  

Dette vil hjælpe med og sikre, at græsset får de næringsstoffer, det har brug for, for at trives. 

 

Spørgsmål fra salen: 

Skals og Sparkær IF – kampene starter i marts måned. Det er en gammel plan at der klippes 

græs først i april, skal man ikke til at kigge på denne plan? 

 

Klaus og Nick kigger på muligheden for at klippe banerne så de er klar før – dog kan der komme 

en udfordring i forhold til økonomien, da der ikke er penge til at begynde klipning tidligere. 

 

IF Trojka har problemer med våde baner – Der er fokus på det fra vej og park. 

 

Borup IF har udfordringer med en bane som ligger ud til vejen, hvor vandet render ned på banen 

– Så måske der skal kigges på vejen om der kan gøres noget her. 

Klaus tager det med videre. 

 

Hvis der er problemer med muldvarper, er i velkommen til at kontakte Nick, så sendes der en ud. 

 

 

 

 

 

  



 
 

 

 

Kontakt til Viborg Kommune 

Sekretariatschef Ole Brandt Pedersen, Kultur og Fritid 

E-mail obp@viborg.dk– tlf. 8787 3100 / 2940 4267 

 

Inspektør Klaus Brask Nielsen, Kultur og Fritid 

E–mail klkb@viborg.dk – tlf. 8787 3010 

 

Afdelingsleder Kræn Bach Holmberg, Park og Vej 

E-mail – kbho@viborg.dk - tlf. 3030 3485. 

 

Driftsleder for banerne Nick Madsen, Park og Vej  

E-mail - nicma@viborg.dk - tlf. 2135 4430 

 

Driftsleder for gartner Merete Hasselbohm, Park og Vej  

E-mail - mhas@viborg.dk - tlf. 2043 5073 

 

3. Pulsåret 

Konceptet er et samarbejde mellem skoler og lokale idrætsforeninger.  

PULSÅREt sikrer, at alle skoleelever får adgang til et bredt spekter af  

lokale idrætsforeninger.  

 

Der er 18 klubber som dækker 22 skoler. 

Husk i gerne må invitere friskolerne. 

 

Procedurer: 

Forening melder tider ind 

Skolebooking 

Match mails 

Besøg 

 

4. Trænerens betydning for udvikling af et udviklingsmiljø v/ Martin Elgaard 

 

Erasmus+ sport for foreninger - en ny mulighed fra 2024 (KA182-SPO Mobility of sport staff ). 

 

Hvorfor:  

• EU kontor søger netværk for foreninger som ønsker at søge, og tager kontakt til 

Fritidsvejlederne i 2023.   

• Jeg er selv Frivillig træner i Løgstrup G&IF, som havde 75-års jubilæum i 2024.  

• Arbejder som Fritidsvejleder og vil gerne give viden videre om ansøgningsprocedure og 

emnet.  

• Er nysgerrig og interesseret i hvordan vi kan skabe og udvikle gode fritidsfællesskaber 

både som frivillige og foreninger og kommune. 

 

Hvad skal der til: 

• Fokus på et emne, område, eller udfordring, enten i egen forening eller med andre 

• Et fokus som er under Erasmus+: FX: Kultur, mobilitets studier, bæredygtighed, inklusion 

og mangfoldighed, 

• Formand, Kasserer og ansøger, skal alle gøre noget. Ansøger har login, og laver 

ansøgning. Kasserer og formand validerer dokumenter.  

 

Hvordan gør man: 

• Workshop online med støtte fra konsulent 

• Ansøgning proces ca. 2 måneder, vurderingsperiode af jury, 80% af beløb overføres til 

foreningskonto (rest 20% kommer når slut rapport er afleveret)  
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6. Den gode historie og andre fortællinger fra klubberne 

 

Morten opfordrede klubberne til at fortælle en god historie eller en erfaring som de  

vil dele med de andre klubber. 

 

Hersom/Bjerregrav er indstillet til prisen ”En del af noget større”. 

 

Hersom/Bjerregrav har afholdt en ”Brain storm” dag for bestyrelsen,  

hvor der udarbejdes en liste over hvad der kan nytænkes og ændres på i klubben,  

som afsluttes med årets julefrokost. 

 

Skals FF – har kæmpet med at få gang i børnefodbolden.  

For 1,5 år siden havde klubben en minimal antal medlemmer i U5/U6 årgange,  

hvor der nu er 17 medlemmer. 

 

Houlkær IF afholder lørdag 14. juni DBU 3-bold Festival. 

Houlkær IF afholder Viborg Mesterskaberne. 

 

I 2021 havde IF Trojka 77 medlemmer og i 2024 var det steget til 167 medlemmer. 

Det er blevet til mange børnehold. 

 

I 2022 havde Viborg FF 570 medlemmer, som er steget til 763 medlemmer i 2024. 

Det er hovedsageligt fremgang i de yngste årgange. 

 

Viborg Sdrm. IK – Michael Staun har været en stor del af klubben men er i 2024 

gået på ”pension”. Der har derfor skulle nye kræfter til i klubben og der er kommet 

3 nye frivillige i stedet. 

 

BT/SVIF - Afholdte et medlemsmøde for alle medlemmer, hvor frivillighed var i fokus. Det har 

fået flere til at melde sig til diverse opgaver som frivillige. 

Der er blevet bevilliget økonomi til en ny boldbane. 

 

Houlkær IF – Det nye Idrætscenter er blevet indviet. 

 

 

7. Pigefodbold 

Hvordan får vi flere piger til at spille fodbold? 

 

Se data fra PP – Der blev udleveret ark med antal tilmeldte hold for U5-U12. 

 

Hvorfor er der ikke flere pigehold i Viborg Kommune? 

o Mix årgange (smalle årgange) 

o Rollemodeller (vi skal have flere kvindelige rollemodeller) 

o Udfordring med at den fysiske forskel bliver for stor imellem drenge og piger – mange 

klubber har ikke noget alternativ.  

o Flere samarbejder på tværs af klubber ift. Træning mv. 

o Rekrutterings aktiviteter som fx Pulsåret, pigeraketten, venindedag mv. 

 

Vil pigerne i Viborg Kommune ikke spille kampe? 

o Træningssamlinger på tværs af klubberne – fokus på fællesskab og at pigerne får lov at 

være sammen kun med piger. 

o Det kunne måske være igennem VFA 

 

Hvordan bliver man bedre til at fastholde/rekruttere U12-U17? 

o Kan man lave rekrutterings aktiviteter (fastholdelses aktiviteter) for U12-U17. 

  



 
 

 

 

8. Nyt fra DBU Jylland  

Jørgen Rasmussen præsenterede processen omkring den nye ungestrategi. 

Læs mere information i vedhæftede PowerPoint. 

 

Nyt fra DBU Jylland Region 2 

De vigtigste vedtagelser på Delegeretmødet i Herning lørdag 11. januar 2025: 

 

Følgende forslag blev vedtaget på delegeretmødet: 

2) JS Herrer: Klubber kan have et hold i både JS1 og JS2 for herrer 

4) Flere drengeungdomsrækker kan benytte fleksibel spilleform 11:11/9:9 

5) Flere pigeungdomsrækker kan benytte fleksibel spilleform 11:11/9:9 

8) Præcisering til §19.11 om sideordning af hold i S4 og S5 Herrer samt S2 Kvinder 

 

Kommende arrangementer: 

• Seminar Fodboldskader onsdag 26. marts hos Sunds IF  
• DBU Klubplaymaker søndag 6. april hos Sjørring B 

• Kvindelandskamp i Herning tirsdag 8. april 

• Pigestævner for U5 – U12 søndag 4. maj hos Team Viborg 

• Nybegynderstævne for U8-U10 drenge lørdag 24. maj 

• Trænerkurset ”en del af holdet” søndag 18. maj hos Hammerum IF 

• DBU 3-Bold Festival lørdag 14. juni hos Houlkær IF 

 

Fodboldfaglige adhoc-grupper: 

Vi har brug for klubpersoner, der kan hjælpe med vigtige inputs i fodbolddebatter  

- læs mere her! 

 

Kommunalvalg tirsdag 18. november 2025: 

Vær OBS på, at et kommunalvalg giver mulighed for at søge og opnå mere lokal indflydelse 

bl.a. i forhold til vilkårene for foreningsidrætten herunder klubbernes faciliteter. 

DELTAG i valgkampen - skriv evt. et læserbrev og bring klubbens ønsker og tanker på banen i 

god tid før valget. 

 

Silent Week: 

Succesen fra 2024 gentages og vi afvikler derfor Silent Week 2 gange i 2025, i henholdsvis uge 

21 i foråret og uge 34 i efteråret. Derudover afvikles det i sidste runde af indefodbold-turneringen 

i den kommende weekend 8.-9. marts. Konceptet er kort sagt at forældre og trænere skruer ned 

for tilråbene på banen, så det giver mere plads til give spillerne plads til at tænke selv! 

 

 

9. Afrunding  

Næste møde afvikles tirsdag 4. november 2025 

 

QR-kode udleveret til mødedeltagerne for evaluering af aftens møde.  

 

Peder B. Pedersen rundede mødet af og lavede et oprids af aftenens hovedpunkter og takkede for 

fremmødet. 

 

Evt. spørgsmål vedr. mødet kan rettes til: 

Viborg Idrætsråd på tlf. 86 62 55 33 / mail: adm@viborgidraetsraad.dk   

Klubrådgiver Klaus Gertsen på tlf. 24 65 95 15 / mail: klgr@dbujylland.dk     

 

Kontakter i forbindelse med Velfærdsalliancen mellem Viborg Kommune og DBU Jylland: 

DBU Jylland Region 2 Mie Brun Pedersen miem@dbujylland.dk  8939 9923 

Kommunekonsulent Mike Winther mivn@dbujylland.dk 4157 2028 

https://dbujylland.dk/regioner/region-2/moeder/moed-regionsbestyrelsen/registrering-som-fagperson/
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